
 

 

Προς        Αθήνα, 6-11-2024 
τους Προέδρους και τα ΔΣ                Α.Π.:5982 
των Ιατρικών Συλλόγων  
                                                                
      

 
Θέμα: Εκτέλεση υπερηχογραφημάτων 

 
 

Αξιότιμες (-οι) συνάδελφοι, 

 

Με αφορμή ζήτημα που ετέθη κατά την αξιολόγηση επιστημονικής 
εκδήλωσης με πρακτική άσκηση σε υπερήχους, θα θέλαμε να σας 
υπενθυμίσουμε την κείμενη νομοθεσία (ΠΔ 228 - ΦΕΚ197Α/12-9-2000, άρθρα 
1-5 όπως τροποποιήθηκε με το ΠΔ 210 – ΦΕΚ 168Α/25-6-2003, άρθρα 1-4 και 
με το άρθρο 33/ν. 4486 - ΦΕΚ 115Α/7-8-2017) η οποία προβλέπει την 
δυνατότητα διενέργειας υπερηχογραφημάτων από γιατρούς διαφόρων 
ειδικοτήτων, τα χωρικά πεδία για κάθε ειδικότητα και την σχετική πιστοποίηση 
από το ΚΕ.Σ.Υ., την οποία πρέπει να διαθέτουν, όσοι συνάδελφοι διενεργούν 
υπερηχογραφήματα, πάντα στα πλαίσια της ειδικότητάς τους και του χωρικού 
τους πεδίου. 

 

Σύμφωνα με την παραπάνω νομοθεσία, από όλες τις ιατρικές ειδικότητες 
επιπλέον των ακτινολόγων (όσοι έχουν ασκηθεί σε υπερήχους κατά την 
ειδικότητά τους) και οι οποίοι μπορούν να διενεργούν υπερήχους για όλα τα 
όργανα, μόνο οι καρδιολόγοι (όσοι έχουν εκπαιδευτεί κατά την ειδικότητά 
τους) μπορούν να διενεργούν υπέρηχο καρδιάς (Dopler καρδιάς και  αορτικού 
τόξου), έχοντας ενταγμένη την παραπάνω υπερηχογραφία στο πρόγραμμα 
εκπαίδευσης της ειδικότητάς τους για 5 μήνες, ενώ για τις νεότερες τεχνικές 
απαιτείται 6μηνη εκπαίδευση μετά την ειδικότητα. Διευκρινίζεται ότι όσοι 
καρδιολόγοι δεν έχουν εκπαιδευτεί σε υπερήχους κατά την ειδικότητά τους,  

 



 

 

οφείλουν να πραγματοποιήσουν 6μηνη άσκηση και να λάβουν πιστοποίηση 
από το ΚΕ.Σ.Υ. Επίσης, οι Μαιευτήρες – Γυναικολόγοι, μπορούν να 
πραγματοποιούν το βασικό υπερηχογράφημα για τα όργανα της ειδικότητάς 
τους, όσοι έχουν λάβει ειδικότητα από το 2019 και εντεύθεν, καθώς έχει 
ενταχθεί στο εκπαιδευτικό τους πρόγραμμα. 

 

Για όλες τις άλλες ειδικότητες, για να μπορεί κάποιος/α να διενεργεί 
υπερηχογραφήματα, θα πρέπει να έχει κάνει άσκηση για ένα εξάμηνο μετά 
την ειδικότητα, σε συγκεκριμένα εκπαιδευτικά κέντρα, τα οποία είναι 
αναρτημένα σε κάθε ΥΠΕ και να έχει υποβληθεί επιτυχώς σε εξετάσεις από 
σχετική επιτροπή του ΚΕ.Σ.Υ. 

 

Υπάρχουν ειδικότητες που επεξεργάζονται την ενσωμάτωση της 
υπερηχογραφίας στο εκπαιδευτικό τους πρόγραμμα. Μέχρις ότου όμως γίνει 
αυτό με την έκδοση του σχετικού ΦΕΚ, δεν μπορούν να διενεργούν 
υπερηχογραφήματα οι γιατροί αυτών των ειδικοτήτων, αν δεν είναι 
εκπαιδευμένοι και πιστοποιημένοι από το ΚΕ.Σ.Υ. 

 

Το γράμμα και το πνεύμα του νόμου εστιάζει στη διενέργεια και όχι στο 
αν δίνεται ή όχι γνωμάτευση ή αν τυγχάνει αμοιβής η συγκεκριμένη εξέταση, 
καθώς η διενέργεια υπερήχων από μη επαρκώς εκπαιδευμένο και 
πιστοποιημένο ιατρό μπορεί να οδηγήσει σε λανθασμένη διάγνωση και να 
αποβεί δυνητικά επικίνδυνη για τον ασθενή. 

 

Σας ενημερώνουμε ότι με ενέργειές μας προς το ΚΕ.Σ.Υ. και το Υπουργείο 
Υγείας, ζητήσαμε την αύξηση των εκπαιδευτικών κέντρων ώστε, όσοι 
συνάδελφοι επιθυμούν, να κάνουν την απαραίτητη εκπαίδευση και να μην 
υπάρχουν λίστες αναμονής. 

 

Επίσης, επειδή κατανοούμε την δυσκολία να πραγματοποιηθεί αυτή η 
άσκηση μετά την έναρξη επαγγέλματος των συναδέλφων, ειδικά στον ιδιωτικό 
τομέα όπου συνεπάγεται «κλείσιμο» του ιατρείου για 6 μήνες, πρόκειται να 
συστήσουμε στις αντίστοιχες επιστημονικές εταιρείες να ζητήσουν την ένταξη 
της εκπαίδευσης σε υπερήχους στο πρόγραμμα της ειδικότητάς τους, είτε στον 
υπάρχοντα χρόνο της ειδικότητάς τους, είτε με ένα επιπλέον εξάμηνο.  

Σε κάθε περίπτωση, ο Π.Ι.Σ., όχι μόνο επικροτεί, αλλά και παροτρύνει την 
συνεχιζόμενη ιατρική εκπαίδευση των συναδέλφων και την επαγγελματική 
τους εξέλιξη, με γνώμονα πάντα την επαρκή - άριστη εκπαίδευση και την 
ασφάλεια των ασθενών. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Είναι σημαντικό όλοι οι Ιατρικοί Σύλλογοι της χώρας να εφαρμόζουν 
κατά τον ίδιο τρόπο την σαφή κείμενη νομοθεσία, την οποία επιγραμματικά 
παρουσιάσαμε και επισυνάπτεται, ώστε να μην υπάρχουν διαμαρτυρίες από 
συναδέλφους για διαφορετική πρακτική ανά Ιατρικό Σύλλογο της Επικράτειας. 

 

Παρακαλούμε θερμά για την πιστή τήρηση όλων των παραπάνω και την 
ενημέρωση των μελών σας.  

 
 

Με τιμή 

 
 

 
 


